
 
 

Επαγγελματικό Βήμα On Line 1

 
 
 
 
 
 
 
Εβδομαδιαία ηλεκτρονική ενημερωτική έκδοση του Επαγγελματικού Επιμελητηρίου Θεσσαλονίκης  

 
 

Θεσσαλονίκη,   26 Ιουλίου 2013, τεύχος   278      
 
 
Επιμέλεια: Επιτροπή Δημοσίων Σχέσεων και Επικοινωνίας 
Σύνταξη: Γιώργος Μητράκης gmitrakis@ekdotiki.gr,  
Επιστημονική επιμέλεια: Κων/νος Ποσειδώνος  possidonos@epepthe.ge 
 
 
Επισκεφθείτε το site του ΕΕΘ, www.eeth.gr για την καθημερινή σας ενημέρωση 
                                         

 
                                

On line

Πληροφορίες 
για 

προγράμματα 
 
Απευθυνθείτε 
στην αναπτυξιακή 
εταιρία του ΕΕΘ 
«Ο Σύμβουλος 
του 
Επαγγελματία» 
 
Για πληροφορίες 
σχετικά με τα 
προγράμματα 
ενίσχυσης 
επιχειρήσεων: 
 
-Νέων 
επιχειρήσεων  
-Επιδότηση 
εισφορών 
-ΟΑΕΔ 
  
Καλέστε δωρεάν 
στο: 
800 11 15 15 15 

 
 

Νέα υποβάθμιση 
της Θεσσαλονίκης 

 
 
Το Επαγγελματικό Επιμελητήριο 
Θεσσαλονίκης καταγγέλλει την απόφαση 
της Ολυμπιακής  αεροπορίας να σταματήσει 
από τις 13 Οκτωβρίου τις πτήσεις από το 
αεροδρόμιο «Μακεδονία» στο «Ελευθέριος 
Βενιζέλος» της Αθήνας.  
Η κίνηση αυτή υποβιβάζει ακόμη 
περισσότερο τη Θεσσαλονίκη, το 
αεροδρόμιο της οποίας έχουν εγκαταλείψει 
τα τελευταία χρόνια πολλές ξένες 
αεροπορικές εταιρίες. Τώρα την ίδια τακτική 
ακολουθεί και ο πάλαι ποτέ εθνικός 
αερομεταφορέας. Ως αποτέλεσμα οι πολίτες 
της Θεσσαλονίκης, αλλά και οι επισκέπτες 
της πόλης να ταλαιπωρούνται αφάνταστα 
σε περίπτωση που χρειάζεται να 
ταξιδέψουν αεροπορικώς είτε για 
επαγγελματικούς λόγους, είτε για αναψυχή. 
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Από τη συγκεκριμένη κίνηση της Ολυμπιακής ιδιαιτέρως θα 
ζημιωθούν οι επιχειρήσεις της ευρύτερης περιοχής, καθώς το 
συγκεντρωτικό και γραφειοκρατικό σύστημα της χώρας επιβάλλει 
συχνά την παρουσία εκπροσώπων τους στην Αθήνα, όπου 
εδρεύουν τα υπουργεία και οι άλλοι βασικοί φορείς του δημοσίου.       
Επίσης, ζημιωμένος θα βγει και ο τουρισμός της περιοχής, αφού η 
αεροπορική οδός είναι η δημοφιλέστερη για τη πρόσβαση στη 
Θεσσαλονίκη και κάθε μείωση του αριθμού των δρομολογίων 
λειτουργεί αρνητικά για τις αφήξεις.     

 
 
................. 

 
 

Σύσκεψη για το Γ.Ε.ΜΗ. υπό 
τον γ.γ. Εμπορίου Στ. Κομνηνό 

 
Τα προβλήματα που υπάρχουν στην εφαρμογή των διαδικασιών 
του Γενικού Εμπορικού Μητρώου, αλλά και προτάσεις για τη 
βελτίωσή τους συζητήθηκαν σε ευρεία σύσκεψη που 
πραγματοποιήθηκε στο Επαγγελματικό Επιμελητήριο 
Θεσσαλονίκης, με τη συμμετοχή του γενικού γραμματέα Εμπορίου 
του υπουργείου Ανάπτυξης Στέφανου Κομνηνού. 
Στη σύσκεψη συμμετείχαν ο πρόεδρος του ΕΕΘ Μιχάλης 
Ζορπίδης, ο πρόεδρος του Βιοτεχνικού Επιμελητηρίου Παναγιώτης 
Παπαδόπουλος, ο αντιπρόεδρος του Εμπορικού και Βιομηχανικού 
Επιμελητηρίου Θεσσαλονίκης Μανώλης Βλαχογιάννης, καθώς και 
υπηρεσιακοί παράγοντες των τριών επιμελητηρίων. Ο κ. Κομνηνός 
αναφέρθηκε στην αυξημένη νομική εγκυρότητα του Γ.Ε.ΜΗ. και 
ζήτησε από τα επιμελητήρια να προωθήσουν και να επιστήσουν τη 
σημασία του στα μέλη τους. Επισήμανε ακόμη ότι μέσω της 
πλήρους λειτουργίας του Γ.Ε.ΜΗ. θα επέλθει ελάφρυνση των 
επιχειρηματιών στις διαδικασίες λειτουργίας τους και μείωση του 
φόρτου εργασίας των επιμελητηρίων. Αυτό θα συμβεί καθώς δε θα 
χρειάζεται να εκδίδονται πιστοποιητικά για τις τράπεζες, για τη 
συμμετοχή σε διαγωνισμούς, για την υπογραφή συμβάσεων του 
δημοσίου, αλλά και για τη συμμετοχή σε ευρωπαϊκά προγράμματα, 
αφού η πρόσβαση στα στοιχεία των επιχειρήσεων μέσω Γ.Ε.ΜΗ. 
θα είναι ελεύθερη προς κάθε πιστοποιημένο ενδιαφερόμενο 
φορέα.  
Επίσης, ο κ. Κομνηνός αποκάλυψε ότι το υπουργείο προωθεί την 
ανάδειξη των επιμελητηρίων σε ενδιάμεσους παρόχους για την 
πιστοποίηση ψηφιακής υπογραφής προς τις επιχειρήσεις, κάτι που 
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όταν γενικευθεί θα βοηθήσει ουσιαστικά την εξ’ αποστάσεως 
συναλλαγή των επιχειρήσεων με τους φορείς του δημοσίου και την 
καταχώρηση των στοιχείων τους στο Γ.Ε.ΜΗ.      
 
 
……………….. 
 

 
Ειδικό σήμα για τη 

μείωση τιμών λόγω ΦΠΑ 
 
 
Τη συμφωνία για την απονομή ειδικού σήματος στις επιχειρήσεις 
εστίασης που θα μετακυλήσουν στις τιμές τη μείωση του ΦΠΑ, η 
οποία θα ισχύσει από 1η Αυγούστου, θα υπογράψουν σήμερα, 
Παρασκευή οι συναρμόδιοι υπουργοί με εκπροσώπους της 
αγοράς. 
Τη συμφωνία θα υπογράψουν οι υπουργοί Οικονομικών Γιάννης 
Στουρνάρας, Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας Κωστής 
Χατζηδάκης, Τουρισμού Όλγα Κεφαλογιάννη, ο υφυπουργός 
Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας Θανάσης Σκορδάς και οι 
εκπρόσωποι της Γενικής Συνομοσπονδίας Επαγγελματιών-
Βιοτεχνών-Εμπόρων, του Συνδέσμου Ελληνικών Τουριστικών 
Επιχειρήσεων του Συνδέσμου Επώνυμων Οργανωμένων 
Αλυσίδων Εστίασης και της Πανελλήνιας Ομοσπονδίας 
Εστιατορικών και Συναφών Επαγγελμάτων. 
Όπως έχει ανακοινωθεί, στις επιχειρήσεις που θα μετακυλήσουν τη 
μείωση του ΦΠΑ στις τιμές, θα απονέμεται ειδικό σήμα, με ευθύνη 
των συνδικαλιστικών τους οργανώσεων που θα ενημερώνει τους 
καταναλωτές ότι οι τιμές μειώθηκαν.  
Ο έλεγχος θα γίνεται με τα δεδομένα των ταμειακών μηχανών προ 
της μείωσης του ΦΠΑ. 
 
 
………………… 
 
 

Οι τελικές ημερομηνίες για 
τις φορολογικές δηλώσεις 

 
 
Μέχρι τη Δευτέρα, 29 Ιουλίου, στις 8 το πρωί θα μπορούν να 
υποβάλουν φορολογικές δηλώσεις οι φορολογούμενοι με ΑΦΜ 
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που λήγει σε 1 και 2, όπως δήλωσε ο γενικός γραμματέας 
Δημοσίων Εσόδων Χάρης Θεοχάρης. 
«Και το Σαββατοκύριακο θα είναι εμπρόθεσμη η υποβολή, διότι 
όταν λήγει η προθεσμία σε κάποια μέρα ισχύει η υποβολή μέχρι 
και τις 8 το πρωί της επόμενης εργάσιμης» δήλωσε στον ΑΝΤ1. 
Σημειώνεται ότι την περασμένη Δευτέρα το υπουργείο 
Οικονομικών έδωσε παράταση έως και σήμερα, 26 Ιουλίου, για την 
υποβολή δηλώσεων από τους συγκεκριμένους φορολογούμενους. 
 
Οι προθεσμίες 
 
Η προθεσμία ηλεκτρονικής υποβολής των ετήσιων δηλώσεων 
φορολογίας εισοδήματος 2013 λήγει ανάλογα με τον αριθμό 
φορολογικού μητρώου του φορολογούμενου ως εξής: 

• για ψηφία: 3 και 4 έως και την 29η Ιουλίου 2013 
• για τα ψηφία: 5 και 6 έως και την 5η Αυγούστου 2013 
• για τα ψηφία: 7 και 8 έως και την 12η Αυγούστου 2013 
• για το ψηφίο: 9 έως και την 26η Αυγούστου 2013 
• και για το ψηφίο: 0 έως και την 30ή Αυγούστου 2013. 

 
 
…………………… 
 

 
Νέες δεσμεύσεις για παροχή 
ρευστότητας στην αγορά 

 
 
Σε συμφωνία για τη διοχέτευση ρευστότητας ύψους 1,5-2 δισ. 
ευρώ στην αγορά, μέσω της επιτάχυνσης απορρόφησης των 
κοινοτικών κονδυλίων και της θέσπισης μηνιαίας παρακολούθησης 
των στόχων, κατέληξε η συνάντηση του υπουργού Ανάπτυξης 
Κ.Χατζηδάκης με τους εκπροσώπους των τραπεζών. 
Στη συνάντηση συζητήθηκε η επιτάχυνση της απορρόφησης 
κονδυλίων από το ΕΣΠΑ, το ΕΤΕΑΝ και την ΕΤΕπ ύψους έως 3 
δισ. ευρώ, συμπεριλαμβανομένης της μόχλευσης.  
Το υπουργείο δεσμεύτηκε να καταβληθεί προσπάθεια να διατεθεί 
στην αγορά ως το τέλος του έτους το μέγιστο τμήμα από το 1,5 
δισ. ευρώ, που είναι διαθέσιμο από τα υπάρχοντα χρηματοδοτικά 
εργαλεία μέσω ΕΣΠΑ και Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων. 
Στο πλαίσιο αυτό συμφωνήθηκε να υπάρχει μηνιαία 
παρακολούθηση των στόχων απορροφήσεων, ούτως ώστε αν 
διαπιστώνονται καθυστερήσεις να γίνονται έγκαιρα διορθωτικές 
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παρεμβάσεις και να αίρονται γραφειοκρατικά εμπόδια, όπου 
υπάρχουν.  
Η πρώτη μηνιαία έκθεση θα συνταχθεί στο τέλος Αυγούστου. 
Σημειώνεται ότι με τη χρηματοδοτική συμβολή των τραπεζών το 
ποσό που φθάνει στους τελικούς δικαιούχους, δηλαδή κυρίως τις 
επιχειρήσεις είναι περίπου διπλάσιο, προσεγγίζει δηλαδή τα 3 δισ. 
ευρώ.  
Πηγές των τραπεζών προσδιόριζαν ως ρεαλιστικό στόχο να 
απορροφηθεί ως το τέλος του χρόνου 1 δισ. ευρώ, δηλαδή το 
τελικό ποσό των χρηματοδοτήσεων με τη μόχλευση να 
διαμορφωθεί περίπου σε 1,5- 2 δισ. ευρώ. 
Ένα από τα προγράμματα στα οποία θα υπάρξουν παρεμβάσεις 
στην κατεύθυνση της απλούστευσης των διαδικασιών θα είναι το 
«Εξοικονομώ κατ Οίκον». Οι τράπεζες, όπως δήλωσε ο κ. 
Χατζηδάκης, συμφωνούν στην ανάγκη απλούστευσης του 
προγράμματος και οι σχετικές προτάσεις θα προωθηθούν στο 
αρμόδιο υπουργείο ΠΕΚΑ. 
 
 
…………………….. 
 

 
Προς μείωση των εγγυημένων τιμών 
αγοράς της «πράσινης» ενέργειας 

 
 
Αντιδράσεις από τους φορείς της αγοράς των Ανανεώσιμων 
Πηγών Ενέργειας προκαλούν οι προτάσεις του υπουργείου 
Περιβάλοοντος για λήψη νέων μέτρων, προκειμένου να 
αντιμετωπισθεί το έλλειμμα του λογαριασμού χρηματοδότησης των 
ΑΠΕ.  
Το πακέτο των μέτρων βαίνει προς υλοποίηση το φθινόπωρο και 
σύμφωνα με πληροφορίες από την πλευρά των παραγωγών, θα 
περιλαμβάνει μείωση των εγγυημένων τιμών αγοράς της 
«πράσινης» ενέργειας για τις υφιστάμενες μονάδες, με κλίμακα 
που θα λαμβάνει υπόψη το κόστος επένδυσης και συγκεκριμένους 
συντελεστές απόδοσης της. 
Εντάσσεται, δε, στο πακέτο των μέτρων που αποσκοπούν στο 
μηδενισμό του ελλείμματος της αγοράς ως το τέλος του 2014, 
όπως προβλέπει και το Μνημόνιο. 
Με σημερινές ανακοινώσεις τους, οι φορείς των αιολικών και των 
φωτοβολταϊκών δηλώνουν μεν ότι προσέρχονται στο διάλογο, 
επισημαίνουν ωστόσο την ανάγκη τα μέτρα να ληφθούν μετά από 
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προσεκτική μελέτη και τεκμηρίωση. 
Η Επιστημονική Ένωση Αιολικής Ενέργειας (ΕΛΕΤΑΕΝ) τονίζει ότι 
τα περιθώρια βιωσιμότητας των αιολικών έργων έχουν ήδη 
περιοριστεί δραματικά στο χρηματοπιστωτικό περιβάλλον των 
τελευταίων ετών.  
Προσθέτει, ωστόσο, ότι «αναγνωρίζοντας, όμως, το υπαρκτό 
πρόβλημα της ενεργειακής αγοράς που αντανακλάται στο έλλειμμα 
του Λειτουργού, στο οποίο ειρήσθω εν παρόδω ουδεμία συμβολή 
έχει ο κλάδος της αιολικής ενέργειας, θα προσέλθουμε στο διάλογο 
και θα καταθέσουμε δημιουργικές ολοκληρωμένες προτάσεις με 
στόχο την οριστική επίλυση του προβλήματος».  
Η ΕΛΕΤΑΕΝ ζητά επίσης συμμετοχή του κλάδου στην ομάδα 
εθνικού ενεργειακού σχεδιασμού του ενεργειακού μίγματος της 
χώρας για την επόμενη εικοσαετία. 
Ο Σύνδεσμος Παραγωγών Ενέργειας με Φωτοβολταϊκά κάνει λόγο 
για πρόταση του υπουργείου περί μεσοσταθμικής μείωσης των 
τιμών απορρόφησης της ηλιακής κιλοβατώρας κατά 45%, την 
οποία απορρίπτει ως βάση συζήτησης.  
Αμφισβητεί επίσης τις εκτιμήσεις του υπουργείου για την εξέλιξη 
του ελλείμματος μετά και την πρόσφατη αύξηση του «τέλους ΑΠΕ» 
(ΕΤΜΕΑΡ) που πληρώνουν οι καταναλωτές μέσω των 
λογαριασμών ρεύματος.  
Αναφέρει επίσης ότι θα καταθέσει τεκμηριωμένες προτάσεις με 
γνώμονα την βιωσιμότητα των επενδύσεων και του λογαριασμού 
ΑΠΕ, προειδοποιεί ωστόσο ότι αν οι προτάσεις αυτές 
στρεβλωθούν, αγνοηθούν ή κακοποιηθούν από την Πολιτεία θα 
κατατεθεί προσφυγή στο ΣτΕ. 
 
 
………………… 
 
 

 
Συνεχίζονται οι αντιδράσεις 
για την πώληση της ΕΥΑΘ 

 
 
Επιστολές προς τους υποψήφιους αγοραστές της Εταιρείας 
'Υδρευσης και Αποχέτευσης Θεσσαλονίκης (ΕΥΑΘ), με τις οποίες 
ζητούν να αποσύρουν τις προσφορές τους, απέστειλαν οι 
εκπρόσωποι ομάδας 130 οργανώσεων πολιτών/εργατικών 
συνδικάτων από 18 χώρες, από κοινού με 50 μέλη του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. 
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Στις επιστολές, οι υπογράφοντες προειδοποιούν ότι, σε αντίθετη 
περίπτωση, οι εταιρείες «θα αμαυρώσουν τη φήμη τους και θα 
αυξήσουν το επιχειρηματικό ρίσκο τους, εξαιτίας παρατεταμένων 
και έντονων αντιδράσεων από πλευράς των πολιτών». 
Μεταξύ άλλων, επιστολές εστάλησαν στη γαλλική πολυεθνική 
Suez Environment, στις ελληνικές συμπράξεις ΑΚΤΩΡ ΑΕ και 
ΤΕΡΝΑ και στους ισραηλινούς ομίλους Mekorot και Αrison 
Ιnvestment. 
Όπως επισημαίνουν, η ΕΥΑΘ βγήκε προς πώληση από την 
ελληνική κυβέρνηση, ενάντια στη θέληση των πολιτών.  
Για τον λόγο αυτό, προσθέτουν, οι πολίτες της Θεσσαλονίκης, οι 
εργαζόμενοι και οι δήμοι, εναντιώνονται στην πώληση του νερού 
και έχουν ξεκινήσει πολλές εκστρατείες για να σταματήσουν την 
ιδιωτικοποίηση του. 
«Η διεθνής εμπειρία έχει δείξει ότι η ιδιωτικοποίηση του νερού 
συνήθως εκτόξευσε τις τιμές του και σε πολλές περιπτώσεις 
υποβάθμισε την ποιότητά του. Αν και η τάση στην Ευρώπη είναι 
πλέον η επανακρατικοποίηση των συστημάτων ύδρευσης, μας 
εξαναγκάζουν να κάνουμε το αντίθετο», επισήμανε η Μαρία 
Κανελλοπούλου, συντονίστρια της δράσης «Save Greek Water». 
«Οι εταιρίες που ενεπλάκησαν στην ιδιωτικοποίηση του νερού 
συχνά αμαύρωσαν τη φήμη τους, το ρίσκο τους αυξήθηκε και τα 
κέρδη τους ήταν περιορισμένα. Οι εταιρίες που στοχεύουν να 
αγοράσουν την ΕΥΑΘ, βασίζουν το εταιρικό τους μοντέλο στον 
καιροσκοπισμό και θα πρέπει να προειδοποιηθούν για τις 
δυσκολίες που έπονται», είπε από την πλευρά του, ο Γιώργος 
Αρχοντόπουλος, από τον Σύλλογο Εργαζομένων της ΕΥΑΘ 
 
 
……………………. 
 
 

Παραιτήθηκε ο πρόεδρος της 
Ελληνικής Βιομηχανίας Ζάχαρης 

 
 
Την παραίτησή του από τη θέση του προέδρου της Ελληνικής 
Βιομηχανίας Ζάχαρης (ΕΒΖ) υπέβαλε σήμερα, Πέμπτη, στον ειδικό 
εκκαθαριστή της Αγροτικής Τράπεζας, ο πρόεδρος της εισηγμένης, 
Χρυσόστομος Γερούκης, σε ένδειξη διαμαρτυρίας, όπως εξήγησε, 
για τις διαρκείς παλινωδίες στο θέμα της ιδιωτικοποίησης της 
εταιρείας τα τελευταία 2,5 χρόνια. 
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Μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ, ο κ. Γερούκης επισήμανε 
χαρακτηριστικά ότι τα 2,5 από τα 3,5 χρόνια, που βρισκόταν στο 
τιμόνι της εταιρείας, «τα χέρια του ήταν ουσιαστικά δεμένα» και, 
πλέον, δεν μπορούσε να συνεχίσει να διοικεί την ΕΒΖ υπ' αυτές τις 
συνθήκες.  
Η σταγόνα που έκανε το ποτήρι να ξεχειλίσει φαίνεται ότι ήταν το 
διαφαινόμενο ναυάγιο στον διαγωνισμό για την πώληση του 
82,33% της ΕΒΖ στη γαλλική Cristal Union. 
«Η εταιρεία τα τελευταία χρόνια βρίσκεται στη δίνη συνεχών 
αποτυχημένων προσπαθειών για ιδιωτικοποίηση. Αυτό έχει 
διαμορφώσει ένα μη καλό κλίμα στην αγορά. Πρέπει να ληφθεί 
άμεσα μια οριστική απόφαση για το μέλλον της εταιρείας. 'Η να 
πωληθεί γρήγορα ή να αποφασιστεί ότι δεν πωλείται και να τεθεί 
επικεφαλής ένα διοικητικό συμβούλιο, που θα λειτουργεί με βάση 
τους κανόνες της αγοράς. Η εταιρεία δεν είναι δημόσια επιχείρηση. 
Είναι ΑΕ εισηγμένη στο χρηματιστήριο και ώς τέτοια πρέπει να 
λειτουργεί, να είναι μέσα στην αγορά», επισήμανε ο κ. Γερούκης. 
Πρόσθεσε ότι, επειδή ο πρόεδρος της ΕΒΖ είναι εκτελεστικό μέλος 
του Διοικητικού Συμβουλίου, με αυξημένες αρμοδιότητες και 
υποχρεώσεις, επιβάλλεται το σώμα να συνεδριάσει ακόμη και 
εντός της τρέχουσας εβδομάδας, προκειμένου να προχωρήσει 
άμεσα στις αναγκαίες διοικητικές αλλαγές και να οριστεί ο νέος 
πρόεδρος. 
«Δεν υπάρχει άλλος χρόνος για αναμονή και συζητήσεις», είπε. 
Σύμφωνα με όλες τις ενδείξεις, το βασικό αγκάθι στις 
διαπραγματεύσεις με την Cristal Union ήταν οι αυξημένες 
δανειακές υποχρεώσεις της ΕΒΖ, για τις οποίες οι Γάλλοι ζητούσαν 
να γίνει κούρεμα, ώστε ακολούθως να προχωρήσει η συμφωνία. 
 
 
…………………….. 
 

 
 

Δυσαρέσκεια για τον ΕΟΠΥΥ από 
ασφαλισμένους και συνταξιούχους 

 
 
Δυσαρέσκεια για το επίπεδο των υπηρεσιών που παρέχει ο 
ΕΟΠΥΥ εκφράζουν ασφαλισμένοι και συνταξιούχοι του ΟΑΕΕ, 
σύμφωνα με έρευνα σε πανελλαδικό δείγμα 1.200 ατόμων (800 
ασφαλισμένοι & 400 συνταξιούχοι) που πραγματοποιήθηκε το 
Μάιο από το Ινστιτούτο Μικρών Επιχειρήσεων της ΓΣΕΒΕΕ. 
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Συγκεκριμένα, 6 στους 10 ασφαλισμένους (58,1%) αξιολογούν ως 
χειρότερη τη παρεχόμενη ιατροφαρμακευτική περίθαλψη του 
Οργανισμού, σε σχέση με την κατάσταση προ σύστασης ΕΟΠΥΥ 
(το 8,7%, θεωρεί ότι το επίπεδο των παροχών βελτιώθηκε) ενώ 3 
στους 10 (32,1%) δηλώνουν ότι πάντα πληρώνουν από τη τσέπη 
τους για ιατροφαρμακευτική περίθαλψη τα τελευταία 1-2 χρόνια.  
Συνολικά, πάνω από τους 6 στους 10 ερωτηθέντες (65,1%), έχουν 
επιβαρυνθεί οικονομικά.  
Επίσης, η συντριπτική πλειοψηφία των ασφαλισμένων (93,3%), 
κρίνει αναγκαία τη δημιουργία Κοινωνικού Ιατρείου και Φαρμακείου 
για τους ανασφάλιστους επαγγελματοβιοτέχνες και εμπόρους 
Από την έρευνα στους συνταξιούχους προκύπτει ότι μόνο το 
18,3% αξιολογεί θετικά το επίπεδο των παρεχόμενων υπηρεσιών 
του ΕΟΠΠΥ, ενώ 1 στους 2 κρίνει ανεπαρκή την παροχή 
υπηρεσιών και το ίδιο ποσοστό επιβαρύνθηκε οικονομικά για την 
εξασφάλιση της αναγκαίας ιατροφαρμακευτικής περίθαλψης. 
 
Έλλειμμα 2,2 δισ. ευρώ το 2012 
 
Σύμφωνα με τα στοιχεία του Οργανισμού που επεξεργάστηκε η 
ΓΣΕΒΕΕ, το έλλειμμα του ΕΟΠΥΥ το 2012 έφθασε στα 2,2 δισ. 
ευρώ.  
Το μεγαλύτερο μέρος αφορά απλήρωτες υποχρεώσεις, που σαν 
πρακτική είναι σύνηθες να μεταφέρονται σε επόμενη χρήση, ενώ 
περίπου 900 εκατ. ευρώ είναι ληξιπρόθεσμες οφειλές (από τη 
χρήση του 2012), που χρήζουν άμεσης εξόφλησης.  
Από τα 900 εκατ. ευρώ ληξιπρόθεσμων οφειλών, τα 563 είναι 
προς τον ιδιωτικό τομέα και τα 331 προς φορείς της γενικής 
κυβέρνησης. 
Από τα 6,73 δισ. ευρώ που είχαν προϋπολογιστεί ως έσοδα για το 
2012, μπήκαν τελικά στα ταμεία του Οργανισμού 5,655 δισ. ευρώ 
(υστέρηση εσόδων περίπου 1,1 δισ. ευρώ), εξέλιξη που οφείλεται 
κατά κύριο λόγο, στην δραματική υστέρηση εισφορών, οι οποίες 
από 4,634 δισ. ευρώ που είχαν προϋπολογιστεί, έφθασαν στα 
2,237 δισ. (απώλεια 1,4 δισ. ευρώ). Παράλληλα οι δαπάνες του 
Οργανισμού το 2012 ξεπέρασαν τα 7 δισ. ευρώ με αξιοσημείωτη 
υπέρβαση στο σκέλος για τις διαγνωστικές εξετάσεις, που από 347 
εκ. ευρώ έφτασε στα 486 εκ. ευρώ, καθώς και στη δαπάνη για τις 
ιδιωτικές κλινικές που από τα προϋπολογισθέντα 583 εκ. ευρώ 
έφτασε τα 958 εκ. ευρώ. 
Αντίστοιχα για το 2013 η δαπάνη προϋπολογίζεται ότι θα 
ξεπεράσει τα 7 -7,5 δισ. ευρώ ενώ τα έσοδα προϋπολογίζονται σε 
αντίστοιχο επίπεδο αλλά δεν προβλέπεται να ξεπεράσουν το 
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επίπεδο του 2012 (5,65 δισ. ευρώ), ενώ και η δαπάνη σε 
ορισμένες κατηγορίες εμφανίζει περαιτέρω αυξητική τάση. Ο λόγος 
κατά τη ΓΣΕΒΕΕ είναι η διασταλτική και πληθωριστική χρήση του 
ΚΕΝ (κόστος νοσηλείας) και η υπερσυνταγογράφηση, που έχει 
προκύψει ως αποτέλεσμα και των παρά πολλών σημείων 
συνταγογράφησης (συμβεβλημένοι, πιστοποιημένοι γιατροί κλπ). 
 
 
……………….. 
 

 
Και οι φοροφυγάδες 

στη ρύθμιση της εφορίας 
 
 
Τροπολογία, με την οποία δίνεται η δυνατότητα υπαγωγής στη 
ρύθμιση των ληξιπρόθεσμων φορολογικών οφειλών και σε 
εκείνους που αντιμετωπίζουν ποινική δίωξη για φοροδιαφυγή, 
χωρίς ωστόσο να έχουν καταδικαστεί και πρωτοδίκως για το 
συγκεκριμένο αδίκημα, κατατέθηκε στη Βουλή. 
 
…………………. 
 
 
Νέο ασφαλιστικό 
προ των πυλών  
 
Νέος γύρος αλλαγών επέρχεται στο ασφαλιστικό, με την αρχή να 
γίνεται από τα εφάπαξ και τις επικουρικές συντάξεις. Στόχος είναι 
να δημιουργηθούν στα ταμεία πρόνοιας και επικουρικής 
ασφάλισης ατομικοί λογαριασμοί με την ασφαλιστική πορεία κάθε 
εργαζομένου. 
Κρίσιμη θεωρείται η επόμενη επίσκεψη της τρόικας το Σεπτέμβριο, 
καθώς εάν δεν καλυφθεί η μαύρη τρύπα των ασφαλιστικών 
ταμείων θα τεθεί θέμα νέων παρεμβάσεων στις καταβαλλόμενες 
συντάξεις. Σημειώνεται πως η ρύθμιση χρεών δεν αποδίδει 
καρπούς, αφού αναμένεται να εισπράττονται 30 εκατ. ευρώ και όχι 
100 εκατ. ευρώ τον μήνα. 
Πέντε είναι στην παρούσα φάση τα θέματα που βρίσκονται στο 
επίκεντρο : 

1. Ο νέος τρόπος υπολογισμού του εφάπαξ: Οι αλλαγές θα 
τεθούν σε ισχύ τη νέα χρονιά. Για τον καθορισμό του 
καταβαλλόμενου ποσού θα λαμβάνονται υπόψη μία σειρά 
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παράγοντες, μεταξύ των οποίων τα οικονομικά δεδομένα του 
Ταμείου. Θα δημιουργηθούν ατομικοί λογαριασμοί για κάθε 
εργαζόμενο. Αναμένονται περικοπές, κατά μέσο όρο 
περίπου στο 20%, με μεγαλύτερο μαχαίρι στο Ταμείο 
Προνοίας Δημοσίων Υπαλλήλων, που ήδη βρίσκεται σε 
αδιέξοδο. 

2. Οι αλλαγές στις επικουρικές συντάξεις: Θα δημιουργηθούν 
και στα επικουρικά ταμεία ατομικοί λογαριασμοί. Σε όσα 
ταμεία είναι στο κόκκινο θα υπάρξουν παρεμβάσεις. 
Αναμένονται περικοπές, που σε πρώτη φάση θα φτάνουν 
κατά μέσον όρο στο 20%. 

3. Η αντιμετώπιση των οικονομικών προβλημάτων στα Ταμεία 
κύριας ασφάλισης: Η τρόικα έχει καταστήσει σαφές πως δε 
μπορεί να υπάρξει πρόσθετη χρηματοδότηση και επομένως 
τα Ταμεία θα πρέπει να βρουν τρόπο να καλύψουν τα 
ελλείμματα. Στο επίκεντρο βρίσκεται ο ΟΑΕΕ, όπου σχεδόν 
τέσσερις στους δέκα ελεύθερους επαγγελματίες δεν 
καταβάλλουν εισφορές. Παράλληλα πρέπει να καλυφθεί ένα 
κενό 600 εκατ. ευρώ τη διετία 2013-2014 λόγω της μη 
επιβολής εισφοράς στον τζίρο των επιχειρήσεων. 

4. Η δημιουργία Κέντρου Είσπραξης Ασφαλιστικών Οφειλών: 
Αρχικά εντάσσονται ληξιπρόθεσμες οφειλές του ΙΚΑ και του 
ΟΑΕΕ και από το 2014 οι οφειλές σε ΕΤΑΑ και ΟΓΑ.  

5. Η μείωση των εργοδοτικών εισφορών με βάση τις 
μνημονιακές δεσμεύσεις: Οι εισφορές έχουν ήδη μειωθεί 
κατά 1,1 ποσοστιαία μονάδα και πρέπει να περιοριστούν 
ακόμα κατά 3,9 μονάδες. Μέχρι το τέλος του χρόνου το 
υπουργείο Εργασίας θα παρουσιάσει το χρονοδιάγραμμα, 
αλλά και ισοδύναμα μέτρα για να καλυφθούν οι απώλειες 
των Ταμείων. 

 
 
……………………… 
 

 
Το προφίλ των φοροφυγάδων  
«έφτιαξε» το υπ. Οικονομικών 

 
 
Οδηγίες προς συγκεκριμένες κατηγορίες επιχειρήσεων και 
επαγγελματιών (φοροτεχνικούς, λογιστές, κτηματομεσίτες, 
εταιρείες κεφαλαίου επιχειρηματικών συμμετοχών) για τους 
τρόπους με τους οποίους θα εντοπίζουν ύποπτες περιπτώσεις για 
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«ξέπλυμα μαύρου χρήματος» περιλαμβάνονται σε εγκύκλιο της 
Γενικής Γραμματείας Δημοσίων Εσόδων του υπουργείου 
Οικονομικών. 
Μεταξύ άλλων καλούνται τα αρμόδια στελέχη και υπεύθυνοι των 
επιχειρήσεων αυτών να είναι ιδιαίτερα προσεκτικοί όταν 
εντοπίζουν τα ακόλουθα: 

• Απροθυμία πελάτη να προσκομίσει κατά τη σύναψη της 
συναλλαγής τα προβλεπόμενα έγγραφα επαλήθευσης της 
ταυτότητάς του ή δίνει ανεπαρκείς ή ανακριβείς πληροφορίες. 

• Εκπρόσωπος νομικού προσώπου που επιχειρεί να 
πραγματοποιήσει συναλλαγή για λογαριασμό του αρνείται να 
δώσει τα προβλεπόμενα έγγραφα πιστοποίησης και επαλήθευσης 
της ταυτότητας του νομικού προσώπου 

• Επιμονή του πελάτη για διενέργεια και πληρωμή σε μετρητά 
συναλλαγών μεγάλης αξίας (ιδίως άνω των 15.000 ευρώ). 

• Υπάρχουν πληροφορίες από εξωτερική πηγή (τοπική 
κοινωνία, μέσα ενημέρωσης, κ.λπ.) ότι πελάτης εμπλέκεται σε 
δραστηριότητες που πιθανώς συνδέονται με φοροδιαφυγή ή ότι 
διάγει πολυτελή βίο. 

• Διενεργούνται συχνές ή σημαντικού ύψους συναλλαγές επί 
αγαθών μεγάλης αξίας οι οποίες δεν είναι συμβατές με το συνήθη 
τρόπο συναλλακτικής δραστηριότητας 

• Χρησιμοποιείται προσωπικός λογαριασμός του ιδιοκτήτη ή 
του υπαλλήλου εταιρείας, αντί του εταιρικού λογαριασμού, για τη 
διενέργεια συναλλαγών της εταιρείας, με σκοπό την απόκρυψη 
πωλήσεων ή άλλων εταιρικών γεγονότων. 

• Πραγματοποιούνται αγορές αγαθών μεγάλης αξίας, όπως 
σκαφών αναψυχής, πολυτελών αυτοκινήτων ή έργων τέχνης, από 
πρόσωπα εγκατεστημένα σε περιοχή εξωχώριων δραστηριοτήτων 
ή χώρα χαμηλής φορολογίας, των οποίων ο πραγματικός 
δικαιούχος είναι φυσικό πρόσωπο με δηλούμενο εισόδημα (βάσει 
εκκαθαριστικού σημειώματος) που δεν δικαιολογεί τις αγορές 
αυτές. 

• Δικηγόρος φέρεται να χρησιμοποιεί προσωπικούς του 
λογαριασμούς για συναλλαγές φυσικών ή νομικών προσώπων 
που εκπροσωπεί. 

• Ασυνήθης νευρικότητα στη συμπεριφορά προσώπων κατά 
τη διεξαγωγή συναλλαγής. 

• Μη επίδειξη εύλογου ενδιαφέροντος από τον πελάτη για τους 
κινδύνους ή τους οικονομικούς όρους της συναλλαγής. 

• Άρνηση του πελάτη να έχει προσωπικές επαφές με την 
επιχείρηση. 
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• Επαναλαμβανόμενες όμοιες συναλλαγές για ποσά λίγο κάτω 
από το ελάχιστο όριο, για το οποίο απαιτείται εφαρμογή μέτρων 
δέουσας επιμέλειας (15.000 ευρώ). 

• Συχνή αλλαγή διεύθυνσης του πελάτη που δεν δικαιολογείται 
από την επαγγελματική του δραστηριότητα. 

• Περιπτώσεις πελατών, των οποίων αλλάζει συνεχώς η 
εμφάνισή και η συμπεριφορά, υποδηλώνοντας αλλαγή του 
βιοτικού τους επιπέδου. 

• Το τηλέφωνο του σπιτιού ή της επιχείρησης του πελάτη είναι 
απενεργοποιημένο. 

• Η ύπαρξη υπόνοιας ή η διαπίστωση ίδρυσης εικονικών 
επιχειρήσεων από τον πελάτη. 

• Αγοραπωλησία ακινήτου εμφανίζεται να έχει 
πραγματοποιηθεί χωρίς να έχει τηρηθεί ο απαιτούμενος από το 
νόμο τύπος, π.χ. με ιδιωτικό συμφωνητικό. 

• Από τα στοιχεία του ακινήτου που αναφέρονται στο 
συμβόλαιο μεταβίβασης προκύπτει ότι το ακίνητο έχει περιέλθει 
στην κυριότητα του πωλητή πολύ πρόσφατα (διαδοχικές 
αγοραπωλησίες ακινήτων). 
Επίσης σύμφωνα με τη Γενική Γραμματεία Πληροφοριακών 
Συστημάτων, ενδείξεις συμπεριφοράς υπαλλήλων που μπορεί να 
θεωρηθούν ύποπτες ότι συνδέονται με πρόθεση νομιμοποίησης 
εσόδων από εγκληματικές δραστηριότητες είναι οι ακόλουθες: 

• Ο υπάλληλος κάνει σπάταλο τρόπο ζωής που δεν μπορεί να 
δικαιολογηθεί από το μισθό του. 

• Ο υπάλληλος παραλείπει να συμμορφωθεί με 
αναγνωρισμένες πολιτικές, διαδικασίες και μεθόδους. 

• Ο υπάλληλος είναι απρόθυμος να πάρει άδεια. 
• Αλλαγές στην απόδοση ή στον τρόπο συμπεριφοράς του 

υπαλλήλου. 
• Υπάλληλος διατηρεί κοινωνικές σχέσεις πέραν του συνήθους 

με πελάτες της εταιρείας. 
 
    
 

 

Το Επαγγελματικό Επιμελητήριο Θεσσαλονίκης 

πληροφορεί τα μέλη του ότι τους τρεις καλοκαιρινούς μήνες 
(Ιούνιο, Ιούλιο, Αύγουστο) οι ενημερώσεις για ασφαλιστικά θέματα 
από τον κ. Ιωάννη  Σωπασή και για φορολογικά θέματα από τον 
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κ. Ιωάννη Δόβελο, που παρέχονταν εντελώς δωρεάν στα γραφεία 
της Αναπτυξιακής Εταιρίας του Επιμελητηρίου αναστέλλονται. 

Το πρόγραμμα θα επαναληφθεί κανονικά από τον 
Σεπτέμβριο, κάθε Τρίτη και Πέμπτη 7 – 9 το απόγευμα. 

Για περισσότερες διευκρινήσεις οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να 
απευθύνονται στα τηλεφωνά 800 11 151515 & 2310 227390, 
καθημερινά από τις 9 το πρωί μέχρι τις 4 το απόγευμα. 

  

 

 


